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Slovo starosty 
 

Vážení spoluobčané,  
 
Va úvodu mého článku bych chtěl popřát všem našim 
školákům hodně osobních úspěchů v zahájeném  
školním roce 2009/2010.   

Chtěl bych poděkovat všem našim občanům, 
kteří přispěli svými finančními dary na pomoc 
záplavami postiženým lidem v jejich dodnes složité 
situaci. Dne 03.07.2009 jsem předal spolu se 2 členy 
zastupitelstva naší obce starostovi  záplavami postižené 
obce Polom, okres Přerov, protokolárně částku 131.150,- 
Kč. 
  S končícím 3. čtvrtletím 2009 bych Vás chtěl 
seznámit s dosaženými výsledky v tomto období. 
V průběhu letních prázdnin byl realizován v budově naší 
základní školy projekt „Stavební obnova ZŠ Pustá 
Polom“, a to v rámci programu „Podpora obnovy a 
rozvoje venkova MSK 2009“ vyhlášeného 
Moravskoslezským krajem, na který obdržela obec na 
základě úspěšné žádosti finanční dotaci 400 tisíc Kč. V  
rámci tohoto projektu byly provedeny následující práce: 

• Rekonstrukce zateplení a zakrytí štítové stěny 
učeben za ...................135.000,00 Kč, 

• Rekonstrukce podlah v učebnách, malby, opravy  
sociálního zařízení a vodoinstalací 
za..............................................226.000,00 Kč,  

• Výměna střešní krytiny včetně klempířských 
konstrukcí a  
oprav záklopu a  prvků krovu na staré části školy  

za .........................    620.000,00 Kč. 
 
Plánuje se i realizace doregulace systému vytápění 

školy, která by měla přinést úsporu 20 až 25% 
z celkových nákladů na vytápění. Projektová 
dokumentace v nákladech 23.000,00 Kč je již 
zpracována, rozpočet nákladů na realizaci je projektem 
oceněn na cca 500.000 Kč . 
V následujících létech bude nutná vzhledem k jejímu 
současnému stavu generální oprava fasády budovy 
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tělocvičny.   
Do konce září bude provedena jejím 

zhotovitelem v rámci záruční lhůty oprava popraskané 
fasády budovy hasičské zbrojnice ze strany ulice 
Kyjovická a Družstevní a sanační vnitřní omítka části  
stěny místnosti garáže hasičských aut.   

V září byla rovněž dokončena výstavba 
infrastruktury ulice Luční v celkovém nákladu  
6 475 784,00 Kč pro sedm stavebních parcel. 
Infrastruktura zahrnuje vodovod, dešťovou a splaškovou 
kanalizaci, středotlaký plynovod, veřejné osvětlení, 
chráničky O2 kabelů, rozvody nízkého napětí, chodník 
v zámkové dlažbě o šířce 1,5m a silnice délky cca 120m 
s obracištěm v šířce 6m.  Silniční těleso bude 
z provozních důvodů pokryto živičným povrchem až na 
jaře příštího roku. Zhotovitelem infrastruktury byla 
společnost  REALSTAV  Moravia spol. s r.o.,vítěz ve 
výběrovém řízení na tuto stavbu. 

V současné době dokončuje společnost 
KONEKO spol. s r.o. práce na projektové dokumentaci 
ke stavebnímu povolení pro čistírnu odpadních vod 
(ČOV) a splaškovou kanalizaci obce. Obec obdržela na 
základě své  úspěšné žádosti v rámci programu podpory 
přípravy projektové dokumentace vyhlášeného 
Moravskoslezským krajem finanční dotaci ve výši 
2 000 000,00 Kč při nákladech na tuto projektovou 
dokumentaci 2 675 477,00 Kč.  Předpokládá se získání 
stavebního povolení do konce r. 2009. Obec bude 
v průběhu 4.čtvrtletí zajišťovat zpracování žádosti o 
dotaci na realizaci projektu ČOV a splaškové kanalizace, 

který by byl největší investiční akcí v historii obce. 
V současné době je posuzována Regionální 

radou Moravskoslezsko žádost obce o finanční dotaci na 
realizaci obecního domu, který by měl vzniknout 
rekonstrukcí a přístavbou zchátralého objektu č.p.94. 
Celkové výdaje první etapy, která zahrnuje rekonstrukci 
starého objektu a přístavbu se schodišťovou částí 
s výtahem, představují hodnotu 9 927 908,00 Kč, kde 
92,5% těchto výdajů by měla krýt dotace. Asi  200 
žádostí obcí o dotaci, kterých se sešlo na Regionální 
radě v celkové hodnotě za cca 2,4 miliardy Kč bude 
uzavřeno a schváleno zastupitelstvem 
Moravskoslezského  kraje v průběhu 4.čtvrtletí 2009. K 
rozdělení je ale k dispozici pouze 500 miliónů Kč. Šanci 
zde proto budou mít pouze nejkvalitněji zpracované 
projekty. 

V průběhu měsíce srpna byla provedena úprava 
mokřadu „Pod Hluškem“, spočívající ve vybudování 
strouhy, která svádí rameno potoka Sezina ze suchého 
poldru v místě cca pod bytovkou (u ulice Na Kúty), přes 
pozemek obce se zaústěním do spodního ramene Seziny 
v místě cca pod ulici Klášterní. Výstavba strouhy, která 
zde již v minulosti byla, podstatně sníží rizika zatopení 
stavebních parcel na pravém břehu Seziny před 
propustkem u lihovaru. 

V záři byly zahájeny práce na přemístění plotu 
na pozemcích Lesy ČR s.p. před jejich objektem u ulice 
Kyjovická. Posun plotu včetně posunu plotu, který 
provádějí na svém pozemku manželé B. a M. Dudkovi, 
umožní, aby v příštím roce mohl být na uvolněném 

prostoru vybudován chodník 
od ulice Sportovní až na 
konec parcely manželů 
Dudkových, který zajistí 
bezpečný přístup chodců do 
prostoru budoucí plánované 
bytové výstavby na 
pozemcích obce. 
 
V rámci vylepšení veřejné 
služby Czech Point obec 
získala dotaci 58.000,- Kč na 
zakoupení potřebného HW 
vybavení. Současně s tím 
obec zajistila nákup a 
zprovoznění HW a SW 
vybavení pro zvýšení 
bezpečnosti příchozích a 
odcházejících dat a jejich 
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zálohování v    v hodnotě 18.000,-Kč, a spisové služby 
v hodnotě 28.000,- Kč nezbytné pro zprovoznění 
datových stránek obce k 01.11.2009. 

Ve třetím čtvrtletí byly rovněž zahájeny práce na 
novém územním plánu obce Pustá Polom. Záměr 
zpracování nového územního plánu obce byl schválen 
zastupitelstvem obce na 25. zasedání rady obce dne 
23.02.2009. Jako zpracovatel nového územního plánu 
byla výběrovým řízením vybrána společnost 
Urbanistické středisko Brno a.s.. Náklad na pořízení 
nového územního plánu je dle smlouvy 545.000,-Kč. Je 
zde šance v případě úspěšné žádosti o dotaci pokrýt 
většinu těchto nákladů z dotačních zdrojů EU a ČR. 

Nový územní plán je klíčový dokument, který definuje 
možnosti budoucího rozvoje obce ve všech směrech tzn. 
rozvoje bytové výstavby, podnikání a potřebné 
infrastruktury. Žádám proto občany, aby s podněty, co 
by v novém územním plánu mělo být zakotveno, se 
obraceli na zastupitele nebo členy komisí a to nejpozději 
do konce října tohoto roku. 

Celosvětová finanční krize se zákonitě promítá i 
do hospodaření obce v oblasti daňových příjmů. Z 
dosavadního průběhu daňových příjmů za  prvých 8 
měsíců lze očekávat na konci roku 2009 propad ve výši 
až 1 mil. Kč.  

 
 

Smutnou kapitolou v naší obci je narůstající vandalismus na majetcích občanů a obce.  
Mládež posilněná alkoholickými nápoji předvádí v noci své schopnosti v přemísťování a v ničení majetku jako 
jsou částí plotů, promenády po karoseriích zaparkovaných aut, v přemísťováním popelnic a pod. Pozoruhodné na 
tom je, že žádný z nich to dosud nedokázal na majetku svých rodičů, a zdá se také, že jejich rodičům tato činnost 
jejich potomků je pro ně velkou neznámou a téměř všichni jsou přesvědčeni, že jejich potomek by něčeho takového 
nebyl ani schopen. Bohužel opak je pravdou.  
Je na nás občanech, pokud znáte někoho z těchto výtečníků, abyste nám jejich jména neprodleně sdělili na OÚ. 
Přestupková komise při zastupitelstvu obce pak v rámci přestupkového řízení každému z nich vyměří náklad na 
svolání komise 1000,- Kč a dále pokutu, která může dle závažnosti dosáhnout  až desetitisícíkorunovou hodnotu. 
Bez vašich informací však můžeme pouze naříkat nad jejich vandalismem, rušením nočního klidu a pod.     
 

Ing. Miroslav Hrabovský 
 

Obec Pustá Polom         www.pustapolom.cz 

Telefonní a e-mailové spojení na OÚ Pustá Polom  
 
Číslo  Jméno  Umíst ění E-mail  
553 666 950 Fax   
553 666 951 Hana Pausová  Sekretariát urad@pustapolom.cz  
553 666 952 Jana Kotalová Matrika matrika@pustapolom.cz  
553 666 956 Ilona Murínová Stavební ú řad stavebni@pustapolom.cz  
553 666 955 Ing. Miroslav Hrabovský Starosta starosta@pustapolom.cz  
 Ing. Vít Čerbák Místostarosta mistostarosta@pustapolom.cz  
553 666 957 Michaela Haasová  Ú četní ucetni@pustapolom.cz  
553 666 958 Václav Hrbá č Vedoucí údržby udrzba@pustapolom.cz  
 
 

Prodej stavebních pozemků   
 
Obec Pustá Polom nabízí k prodeji stavební pozemky par. č. 1230/66 o výměře 1439 m2, parc. č. 1230/76 o výměře 
1393 m2, parc.č. 1230/78 o výměře 1349 m2 a parc. č. 1230/79 o výměře 1347 m2 v k.ú. Pustá Polom. Stavební 
parcely jsou k dispozici včetně přípojek plynu, elektřiny, kanalizace přivedených na hranici stavebního pozemku. 
Zájemci hlaste se na tel. čísle: 724 179 588  
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Marius Pedersen 
odmítl při posledním svozu odpadů vyvézt některé popelnice, které byly naplněny stavební sutí. Výjímkou není ani 
zahradní odpad včetně kamení. Stavební suť nebo kameny vážně poškozují technické zařízení sběrných vozidel. Občané 
takový odpad často zamaskují běžným domovním odpadem. Poškození vozu tak půjde samozřejmě na vrub obci Pustá 
Polom. Firma Marius Pedersen upozrňuje, že v případě zjištění takého odpadu v popelnici neprovede její vývoz. 

 
Skládka v Pusté Polomi 
 
Skládka v Pusté Polomi umožňuje našim občanům ukládat zahradní odpad a  stavební suť. Bohužel, někteří občané stále 
nepochopili, že sklo, lepenka a jiný odpad na skládku nepatří. Zamíchají tento odpad do trávy a myslí si, že se to nějak 
schová. Upozorňujeme občany ještě jednou, že takový odpad na skládku v žádném případě nepatří.  

 

Informace z jednání s paní Dagmar Slaninovou  
z Centra pro zdravotně postiženéMS kraje, o.s. z června 2009 
 
Centrum pro zdravotně postižené MS kraje, o.s. nabízí tyto možnosti pro zdravotně postižené občany Pustá Polom 

1. Odborné sociální poradenství. Pokud by byl zájem přibližně 1x měsíčně v délce 2 hod. v místnosti obce 
2. Osobní asistence – 24 hodinová (6 osobních asistentů) 

Sazby: 8 hod/denně - 8.500,- Kč/měsíc, více než 40 hod./měsíc - 60,- Kč/hod, méně než 40 hod./měsíc - 80,- 
Kč/hod 
Tato sociální služba je však v současné době plně vytížena, proto zatím jen omezené možnosti, výjímečně však 
lze i v tuto dobu poskytnout.  

3. Nabídka volnočasových aktivit – možné zasílat nabídku do vývěsní skříňky obce s předstihem 14 dnů. 
4. Právní službu (bezplatné, poradenské) – pro jednání s úřady, nikoliv zastupování u soudu 

 
MUDr. Vladimír Plaček 

ŽIVOTNÍ PROST ŘEDÍ 

 
Pálení rostlinných zbytků ze zahrad. 

Přichází pomalu podzim a s ním souvisí sběr plodin a úklid na zahradách, při čemž vzniká velké množství 
zelených rostlinných zbytků – trávy, natě, listí, apod. Tyto rostlinné zbytky se dají zkompostovat nebo odvést každou 
sobotu na určené místo na rekultivované skládce odpadů, při respektování  vytřídění na zelené rostlinné zbytky(včetně 
dřevěných stěpků) a na větve a jiné části dřev. V žádném případě nesmí být v těchto hmotách přimíchány stavební sutě, 
kamení a pod. 

Plnění popelnic těmito rostlinnými zbytky je naprosto nevhodné, protože za jejich odvoz a uložení na centrální 
skládku se platí a to má za následek zvýšení poplatku za likvidaci odpadu pro každého obyvatelé obce.    
Někteří však často tyto zelené rostlinné zbytky pálí na zahradách a volných plochách uvnitř obce. Při pálení trávy, listí, 
natě vzniká nepříjemný dým, který vane do celé obce a velmi  znepříjemňuje život jejím obyvatelům, zvlášť v období 
nevhodných rozptylových podmínek.  

Upozorňujeme proto občany, kteří tyto zelené rostlinné zbytky pálí na zahradách a volných plochách uvnitř obce, 
na §127 Občanského zákoníku, kde se uvádí cituji: „vlastník věci se musí zdržet všeho, čímž by nad míru přiměřenou 
obtěžoval jiného nebo čím by vážně ohrožoval výkon jeho práv. Proto nesmí nad míru přiměřenou poměrům 
obtěžovat sousedy hlukem, prachem, popílkem, kouřem, plyny, parami, pachy, pevnými a tekutými odpady, 
světlem, stíněním a vibracemi.“ 

Podle zákona č.86/2002Sb.o ochraně ovzduší, §3, odst.5 lze v otevřených ohništích, zahradních krbech nebo 
otevřených grilovacích zařízeních spalovat jen dřevo, dřevěné uhlí a suché rostlinné materiály a paliva určena výrobcem. 

 
Komise životního prostředí 
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Elektrospotřebiče do výkupny nepatří 
 
Stále více odpadů nachází využití v novém kabátě. Prvotního materiálu je stále méně a méně a každý se snaží 

využít, co se dá. Musí to však mít svá pravidla, aby nikdo nebyl ohrožen na zdraví a abychom si neznečistili prostředí, ve 
kterém žijeme. To, co jsme byli léta zvyklí vyhazovat, má najednou význam pro výrobu, to, co jsme byli léta zvyklí 
prodávat do sběrny surovin, najednou nejde. Všechno má svůj určený postup, aby bylo možné využít opravdu maximum. 
Ve výkupnách surovin nastávají převratné změny – některé předměty nelze vykupovat vůbec, pro jiné je třeba přesné 
evidence osob. Za všechno se platí bezhotovostně.  
 
Ani elektrozařízení do výkupny nepatří 
 

Pro vysloužilá elektrozařízení jsou určena místa, kam je nutné je odevzdávat – jsou to buď místa určená obcí, 
místa zpětného odběru, která se nacházejí ve sběrných dvorech obcí či u posledních prodejců, nebo přímo zpracovatel, 
který je k tomu oprávněn – tedy má souhlas krajského úřadu k jejich zpracování. Porušení této povinnosti občanem může 
být podle zákona sankcionováno až do výše 20 000 Kč. Vysloužilé elektrozařízení obsahuje nebezpečné látky, které 
mohou ohrozit zdraví a životní prostředí, proto je nutné postupovat při jeho demontáži ve zpracovatelském zařízení přísně 
podle zákona. Tím, že je elektrozařízení předáváno do místa zpětného odběru, odpadají obci náklady 
na jeho odvoz ke zpracovateli a také na jeho recyklaci. Tato úspora je patrná zejména u takových 
spotřebičů, jako jsou chladničky, ale pro obecní pokladnu jsou rovněž zajímavé motivační odměny za 
ostatní spotřebiče. Motivace od kolektivního systému ELEKTROWIN, který za výrobce zajišťuje 
zpětný odběr některých druhů elektrozařízení, pokrývají např. náklady na manipulaci ve sběrném 
dvoře. Tyto náklady ani náklady na dopravu a recyklaci se tak již nemusejí promítat do poplatků za 
odpady.  

Při nákupu spotřebiče si všimněte symbolu přeškrtnuté popelnice. Co to vlastně znamená? Značí, že 
elektrozařízení nepatří do popelnice, do směsného komunálního odpadu. Elektrozařízení je třeba třídit stejně jako plasty, 
papír nebo sklo! Pro odkládání spotřebičů jsou určena speciální místa – buď ve sběrných dvorech, v prodejnách 
elektrospotřebičů, nebo v rámci mobilních svozů –, případně speciální sběry např. v rámci akce kolektivního systému 
ELEKTROWIN – Putující kontejner. 
 

Zákazníci RWE mohou výhodně vyměnit dosluhující plynové spotřebiče za nové 
 

Pro své stávající zákazníky, kteří doma používají starší plynové kotle a topidla, připravila skupina RWE speciální 
nabídku. Výměnou za starý spotřebič mohou získat za výhodných podmínek nový, úspornější, který jim v nadcházející 
topné sezoně pomůže snížit výdaje za zemní plyn.  

„ Čím starší plynový kotel lidé doma mají, tím více také pravděpodobně platí za spotřebovaný zemní plyn. Už 
třetím rokem se snažíme našim zákazníkům pomáhat hledat úspory a snižovat výdaje za energie. Zákazníci, kteří doma 
používají dosluhující plynový spotřebič, mohou nyní díky RWE levně získat úspornější nové topidlo,“ řekl Tomáš 
Varcop, člen představenstva RWE Transgas zodpovědný za národní obchod skupiny. 
  Zákazníci RWE mohou získat kotel Viessmannn s dotací až 7 000 Kč, sadu až čtyř plynových topidel Karma se 
slevou 10 % a průtokový ohřívač vody Mora Top se slevou 15 %.   Moderní plynové spotřebiče umožňují díky novým 
technologiím účinnější spalování zemního plynu a distribuci tepla. „ Výsledkem je snížení spotřeby při zachování 
stejného výkonu. Podle typu nahrazovaného spotřebiče může úspora činit až 15 procent,“ řekl Varcop. Slevové kupony si 
zákazníci mohou objednat na webových stránkách www.rwe.cz nebo prostřednictvím nonstop zákaznické linky RWE 840 
11 33 55. 
 

Další informace RWE, např. o možnosti odkupu plynových přípojek, budou na internetových stránkách obce Pustá 
Polom. www.pustapolom.cz 
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Základní škola Pustá Polom opět organizuje sběr starého papíru. 
Od pátku 16. 10. 2009 do pondělí 19. 10. 2009 bude na parkovišti pod kostelem přistaven kontejner na starý papír. 
Kontejner bude volně přístupný a papír do něj můžete ukládat sami. I když je finanční zisk této akce stále zcela mizivý, 
přesto má pořád smysl. Obec Pustá Polom tak získá zvýšenou prémií za třídění odpadů a vy se zbavíte nepotřebného 
„žďorba“ 

 

HASIČI          www.sdhpustapolom.mysteria.cz 

 

Oslavy 120 let SDH a Den obce Pustá Polom 
 
V sobotu 20.6. 2009 oslavil SDH v Pusté Polomi 120 let od svého vzniku. V pátek za nepřetržitého deště vše začalo 
stavěním pódia, stánků a všech těch věcí, bez kterých by tato monstrózní akce nemohla proběhnout. Nevím, zda nad námi 
hasiči drží sv. Florián ochrannou ruku nebo jsme si ty propršené akce vybrali loni, ale v sobotu naše zraky směřovaly 
k nebi a věřte nebo ne, všude kolem nás(Opava, Ostrava, Bílovec) pršelo, jen nad Polomí ani kapička…  

Za podpory Obce Pustá Polom a řady sponzorů se ve 14 hodin na místím hřišti SC ujal mikrofonu starosta obce p. 
Ing Miroslav Hrabovský, aby přivítal všechny občany a popřál hasičům vše „nej“ k jejich kulatým narozeninám. Jako dar 
bylo předáno nové zásahové vozidlo Tatra Terno. Slavnostního křtu vozidla se přímo na ploše asfaltového hřiště ujali 
starostové obce a SDH v Pusté Polomi a představitelé krajského a okresního hasičského záchranného sboru. Po této 
historické a slavnostní chvíli pak program pokračoval v rychlém tempu. Na podiu se postupně vystřídali tito účinkující: 
pro děti populární klaun Hopsalín, svá vystoupení předvedla jak mateřská, tak základní škola, nechyběla ukázka místního 
pěveckého souboru Nota, pro starší generaci zazpíval Pavel Dobeš, pro tu mladší U2 revival band, a pro všechny to na 
podiu rozparádila Travesti skupina Divoké kočky. V závěru večera vystoupil  nestárnoucí Rock ń Roll band Marcela 
Woodmana a místo klasického ohňostroje jsme zvolili něco nového a to Fireshow v podání InNarvah. Celodenní program 
zakončil discokarneval s DJ Pavlem Šindlářem, který rovněž celé odpoledne moderoval.  

Na ploše před hřištěm probíhaly ukázky hasičské techniky, od té nejstarší až po tu nejmodernější. Se svou 
technikou nás přijeli podpořit dobrovolní hasiči z Hradce nad Moravicí a Hlučína. Mohli jsme zhlédnout klasický zásah 
vyproštění osob u automobilové nehody v podání HZS Klimkovice s vozem Dennis, ukázku vyprošťovacího speciálu 
Bizon z HZS Ostrava. Tzv. těžkou pěnu nám ukázali podnikoví hasiči z Vítkovic, žebřík HZS Opava a starobylou 
koňskou stříkačku přivezli dobrovolní hasiči z Hradce nad Moravicí. Sami si určitě pamatujete, že se bylo opravdu na co 
dívat po celé odpoledne. 

 
Mimo oslavy nezahálelo ani soutěžní družstvo. V Moravskoslezském poháru skončilo celkově na 13. místě z 40 
zúčastněných družstev, jejich nejlepší umístění v této prestižní lize bylo 5. místo na domácí trati a 6. místo 
v Neplachovicích. V Opavské lize se daří o poznání lépe, momentálně okupujeme 6. místo a nejlepší výsledek se zrodil 
5.9. v Kylešovicích, kdy naši muži dokázali vyhrát jedno z kol a to hned v novém rekordu Opavské ligy, což dává velmi 
dobré naděje na finále, které je na programu 27.9. v Kobeřicích. Po takřka deseti letech se znovu vytvořilo v Pusté Polomi 
družstvo žen. Po dvouměsíčním pilném trénování vyrazilo 4.9. na svou první soutěž a nevedlo si vůbec špatně, nejprve to 
bylo 5. místo v Jezdkovicích a odpoledne korunovaly své dlouhodobé snažení 2. místem na soutěži v Háji ve Slezsku. 
Toto družstvo má velké ambice do příštích let, proto držte holkám palečky, ať je ten počáteční elán a nadšení z požárního 
sportu neopustí a dosahují nejvyšších příček. Zároveň vyzýváme slečny, ženy, paní od 15 let, které by měly rovněž zájem 
si zaběhat a užít srandu, že dveře jsou otevřeny všem… 
 

Ze zásahové činnosti za rok 2009 jen informativně. 3x požár travního porostu, 3x likvidace hmyzu, 2x odstranění 
spadlých stromů, 2x živelná pohroma - povodně a záplavy, a jeden požár nízké budovy v Zátiší.  
V měsíci srpnu jsme pro naše děti opět pořádali letní tábor v Zálužné. Tábora se zúčastnilo celkem 53 dětí, což je nejvíc 
za poslední roky. Program se nesl v duchu tématu Chaos 2009, aneb výběr z toho nejlepšího z minulých táborů. Program 
se dětem moc líbil, protože byl letos obzvlášť pestrý, počasí vyšlo na jedničku, i úrazy , nemoci a zranění se nám 
vyhýbaly. Z kultury jsme pořádali 2x letní discokarneval. A na co se ještě můžete od hasičů těšit do konce roku? Již 3.10. 
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to bude 3. ročník velké pohárové soutěže „Poslední výstřik 2009“, které se pravidelně zúčastňuje na 50 družstev z celého 
Moravskoslezského kraje. Přijďte podpořit domácí borce a borky, bude to jejich premiéra na domácí půdě. V měsíci 
listopadu zabíjačkové hody a 26.12. volejbalový turnaj v místní tělocvičně. 
 

KULTURA 

 
Polomňáci v Polomi  
 

Asi před 9-ti měsíci Obecní úřad v Pusté 
Polomi obdržel dopis ze Slovenska, kde nám starosta 
slovenské obce Poloma  Ing. Pavol Hanúšovský, 
nabídl setkání s dalšími obcemi nesoucími v názvu 
slovo Polom. Byli jsme samozřejmě pro a tuto nabídku 
jsme rádi přijali. V červenci se objevilo pozvání na 
„Polomský deň“, který se konal 1. srpna 2009. Coby 
delegáti za naši obec na akci vyrazili zástupce starosty 
Ing. Vít Čerbák a zástupce kulturní komise Mgr. 
Vlastimil Hrádek.  
 Obec Poloma je vesnice na východě Slovenska 
v oblasti Spiše.  Je o něco menší než Pustá Polom s asi 
1000 obyvateli. Nachází se v podhůří Levočských 
vrchů. Je tak říkajíc koncovou obcí a hned za 
posledními domy začíná bývalý vojenský prostor... 
 Zahájení „Polomského dňa“ bylo stanoveno na 9 hodin ráno, a tak abychom nevypadali jako „nevychovanci“, 
kteří nechodí včas, startujeme již raději ve 3 ráno. Do slovenské Polomy je to 450 km cesty. Po osmé jsme na místě a 
hledáme obecní úřad. Pomůže nám místní obyvatel, který nás výrazným ostravským dialektem posílá správným směrem. 
Později zjišťujeme, že se jedná o příbuzného jednoho ze zastupitelů obce. Na obecním úřadu nás čeká vřelé přijetí a ihned 
jsme nasměrováni ke stolům, které se prohýbají pod nejrůznějšími pochoutkami. Nechybí samozřejmě sklenička, vlastně 
„pohárik“, dobré spišské borovičky. Začínají se sjíždět další hosté. Přijíždějí autobusy z Polomky a Gemerské Polomy, 

dorazili také zástupci polské obce 
Polomia.  

Myšlenka této akce vznikla před 
deseti lety, kdy starosta jedné z Polom 
navrhl, aby se obce nesoucí toto slovo ve 
svém názvu pravidelně setkávaly. 
Slovenské Polomy jsou tedy tři a každý 
rok probíhá setkání  v jedné z nich. 

Obecní úřad, navazující kulturní 
dům i náves je během krátké doby plný 
lidí. Na všechny je pamatováno 
s občerstvením, všem je věnována 
příkladná péče. Během dopoledne  se 
setkáváme s mnoha zajímavými lidmi. 

Velmi zajímavá je i diskuse se členem slovenského parlamentu, se kterým jsme probrali vše od rozdělení Československa 
přes ekonomické reformy až po přijetí Eura na Slovensku. Celá akce je silně prodchnuta místním folklórem, který má 
v místě silnou tradici. Formujeme se do průvodu a vyrážíme k místnímu kostelu. Litujeme, že jsme s sebou nevzali obecní 
vlajku, jsme asi jediní, kteří ji nemají. Začíná slavnostní mše a kostel doslova praská ve švech. Kdo se nevešel dovnitř, 
stojí venku. Kromě hostů je přítomna snad celá Poloma včetně nemluvňat. Kostel stojí ve svahu a výhled od něj na okolní 
krajinu je úžasný. Pod modrou oblohou se míchají pastviny s horami a celý kolorit doplňuje pasoucí se dobytek.  
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Do odpoledního programu zbývá 
ještě chvíle času, kterou využijeme 
k prohlídce obce. Na první pohled je 
patrné, že obyvatelé Slovenské Polomy se 
opravdu snaží svou obec budovat a 
zkrášlovat.  

Celý „Polomský deň“ probíhá 
v poklidném duchu bez nervozity a stresu. 
Nikdo si moc nedělá hlavu z časového 
harmonogramu, lidé se prostě baví a to je 
cílem celé akce, říká starosta Polomy. 
Odpolední program si připravili samotní 
obyvatelé všech Polomí a tvoří jej 
přehlídka amatérských folklórních 
souborů, které vznikly hlavně z důvodu konání těchto polomských dnů. Velmi příjemným osvěžením je vystoupení 
profesionálního folklórního souboru Sabinovčan, který zcela a definitivně dotvořil náš obraz o temperamentu obyvatel 
východního Slovenska.  

Odpoledne uběhlo jako voda a k večeru nastupuje další část zábavy. Je poněkud hlučnější a s folklórem už nemá 
nic společného. Chtělo by se říci, že je určena spíše mladým, ale bavící se dav je věkově tak rozmanitý, že naše úvahy 
berou okamžitě za své. Jsme zváni na slavnostní zasedání zastupitelsva obce ke starostovi. Oficiality jdou však stranou a 
zasedání je spíše neformálním setkáním, na kterém získáváme další podrobnosti o životě v této obci. Mimo jiné se 
dozvídáme, že během týdne je vesnice téměř vylidněna, neboť většina obyvatel za prácí dojíždí i do dosti vzdálených míst 
mezi něž patří například Bratislava, Žilina, ale i Olomouc nebo Praha. 

V pozdních nočních, či spíše v brzkých ranních hodinách se loučíme. Předpokládáme, že hned ráno vyrazíme na 
cestu zpět do České republiky. Velmi přátelským a důrazným způsobem je tento náš plán smeten ze stolu a dostáváme 
zcela jasný pokyn, téměř příkaz, abychom se druhého dne zúčastnili 
slavnostního oběda. Byla to nabídka, kterou jsme nedokázali 
odmítnout. Posouváme tedy nedělní odjezd na brzkou odpolední 
hodinu.  

Do všeho však opět zasáhne starosta obce se svým 
zastupitelstvem a znovu mění naše plány. Odpoledne nás zvou na malý 
výlet. Něco takového nás vůbec nenapadlo , vzhledem k tomu, že 
„polomský deň“ se protáhl do časných ranních hodin, jsme hlavní 
problém viděli v nedostatku řidičů. Starosta je však muž činu a ve tři 
odpoledne vyjíždí mikrobus s šoférem, s celým polomským 
zastupitelstvem a se starostou (poloma má jen sedmičlenné 
zastupitelstvo) následováni námi, směrem ke Spišskému hradu. 
Očekáváme rychlou prohlídku a následný odjezd domů. Vše je opět 
jinak. V místě majestátného hradu jsme kromě prohlídky ještě 
seznámeni se všemi možnostmi turistického vyžití a je nám nastíněn i 
další budoucí rozvoj regionu.  

V sedm večer se na parkovišti pod hradem loučíme. Odjíždíme 
a víme, že máme na východě Slovenska nové přátele, kteří mají 
podobné starosti a problémy jako my. Jen my to teď budeme mít o 
něco těžší. Celou cestu zpátky přemýšlíme jak toto skvělé a  upřímné 
pozvání slovenské obce Poloma opětovat, neboť naši slovenští přátelé 
nasadili laťku opravdu velmi vysoko. 

Ing. Vít Čerbák, Mgr. Vlastimil Hrádek 
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Kulturní a sportovní komise Vás zve na 

Krmášovou zábavu 
Restaurace U Krčmářů, 
pátek 13. listopadu 2009 
Začátek ve 20.00 hodin 
Čeká Vás pestrý program, dobrá hudba, chutná večeře a několik p řekvapení. Vstupné 199,- Kč. 
Předprodej vstupenek u p. Jany Kotalové na Obecním úřadu v Pusté Polomi. 

 

Svatomartinské slavnosti 
Zveme Vás na Svatomartinské oslavy s průvodem, které se uskuteční  
v neděli 15. listopadu 2009 na farním dvoře.  
Průvod vyjde od fary v 15. 00 hodin. 
 

Kulturní komise a škola  

zvou všechny příznivce „draků“ a  „dračího letu“  

na DRAKIÁDU 
Prezentace účastníků a start draků se uskuteční v neděli 4. října 2009 ve 14. 30 

na louce nad pustopolomským poldrem. Místo startu bude řádně označeno. Pro všechny účastníky 

(malé i velké) bude na základně MEXICO  připraveno občerstvení a v případě chladného počasí i 

něco pro zahřátí. V případě nepřízně počasí bude termín akce dodatečně upraven. 

 

Sdružení rodičů a přátel školy zve všechny, co se rádi baví, 
na Lampiónový průvod do říše pohádek a strašidel v pátek 6. 11. 2009 

Místo a čas srazu všech lampiónů  bude upřesněn na plakátech 
 

ZÁKLADNÍ ŠKOLA A MATE ŘSKÁ ŠKOLA PUSTÁ POLOM                  www.skolapustapolom.cz 

 
Burza oblečení a sportovních potřeb. 
 

Vážení rodiče a hlavně maminky našich ratolestí. Každoročně se děsíme, co všechno děti potřebují, co je nutno 
koupit na lyže,bruslení či jinou volnočasovou aktivitu. Mnohdy děti z oblečení vyrostou , aniž by splnilo svůj účel, a to 
pak leží ladem ve skříni nebo na půdě. Proto bychom Vás chtěli oslovit, abychom spolu uspořádali burzu dětského 
ošacení a sportovních potřeb. 

Burza se uskuteční 22. října v době konání třídních schůzek v Základní škole Pustá Polom od 15.00 do 18.00. 
V tělocvičně školy můžete Vaše věci odložit. Předtím je řádně označte jmenovkou a také cenou. Přítomný dohled zajistí, 
aby se nic neztratilo. Podrobnější informace Vám budou předány prostřednictvím dětí s pozvánkami na třídní schůzky.  
      

                                                                                                      Za sdružení rodičů. Martina Dulanská 
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První den v mateřské škole 
 
Začal nový školní rok a ten se 
ve školce, jak jistě mnozí 
z Vás z vlastní zkušenosti 
víte, neobejde bez slziček. 
Abychom ten první den 
v mateřské škole ozvláštnili a 
udělali z něj den sváteční, na 
který budou mít děti pěkné 
vzpomínky, pozvali jsme 
mezi nás „KLAUNY 
S CIRKUSEM“. Zábavu , 
legraci i písničky a rozesmáté 
tváře dětí, to všechno nám 
dalo toto představení, které 
zaplatila dražba z Krmášové 
zábavy ( 1.500,- Kč). Kromě toho čekala na nejmenší nově zařízená třída s krásným barevným nábytkem, novými 
židličkami a stolečky, odpovídajícími počtu dětí i antropometrickým požadavkům. Hračky a pomůcky jsou uloženy 
v plastových kontejnerech a otevřených policích, a to tak, aby je děti dobře viděly, mohly si je samostatně brát a zároveň 
se vyznaly v jejich uložení. Věříme, že si děti na nové prostředí brzy zvyknou a nakonec se do školky budou těšit a budou 
se mezi námi cítit šťastně a spokojeně. To si přejí a udělají pro to maximum paní učitelky Vlasta Kozelská, Zuzana 
Schinková, Anička Střílková a Jiřka Škvárová, stejně jako provozní zaměstnanci Alena Havrlantová a Alena 
Gangelbergerová. 

 
 
Lough, Kookaburra 
 
Ve dnech  5.9.- 6.9 2009  někteří 
zpěváci DPS NOTA zahájili „ 
rychlý sborový start“ a zúčastnili 
se worshopů s anglickým 
sbormistrem a  skladatelem  
Bobem Chilccotem a 
s kanadskou sbormistryní Carol 
Beynon v rámci festivalu 

Bezručova Opava. 
V sobotu proběhly společné 
zkoušky v Minoritském klášteru 
v Opavě. 
Pracovních dílen se zúčastnily 
sbory Domino a Cvrčci 
ZŠ I.Hurníka Opava, Studánka 
ZŠ Opava, Štěpánek 
ZŠ Štěpánkovice a Nota ZŠ Pustá 
Polom. 
Worshopy byly završeny 
nedělním koncertem „ Lough, 
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Kookaburra“  v Minoritském klášteru. Koncert byl krásným zážitkem, na kterém se podílelo asi 120 zpívajících dětí. 
Děvčatům, která reprezentovala naši školu i naši obec, děkujeme! 
 
Monika   Bartoncová, Kateřina  Cigánková, Linda Obšilová, Martina Šindlářová, Beáta Výtisková, Bára        Silonová, 
Klára Silonová, Lucie Lindovská, Andrea Vinklerová, Anna Seidlerová 
 
Nový školní rok ve škole 
 
1. září nastoupilo do první třídy 24 nových žáků. V podkroví školní budovy na Slezské ulici začíná pro tyto děti další 
náročná etapa v jejich životě. Přejeme jim, ať se jim daří a spolu s učiteli a rodiči hravě zvládnou všechny školní nástrahy. 

 

 
Řemeslo, kam kráčíš? 
 

Odpověď je jednoduchá. S dobou. Před pár léty 
jsem si položil otázku, proč vůbec došlo k tak 
výraznému úbytku řemeslníků? Jestli myslíte, že 
zapomněli na svůj um či začali zjednodušovat řemeslný 
fortel, tak jste na omylu. Prostě službu jako řemeslnou 
činnost po nich nikdo nepožadoval. A nejen to. Příčin k 
pozvolnému, ale jistému úpadku řemesla přibývá. Jako 
jedna z největších příčin se jeví proměna způsobu života. 
Časy, kdy lidé z měst jezdili na víkend za klidem a 
přírodou na venkov, jsou pryč. Dnes se města stávají 
vyhledávaným spotřebním centrem víkendových výletů 
venkovanů.  

A jaký má tento jev vliv na řemeslo? Veliký! 
Ještě v 80tých letech minulého století, kdy jsem působil 
na učilišti, měl chlapec z vesnice daleko větší 
předpoklady na vyučení v oboru, než chlapec z 
paneláku, byť s výrazně lepším prospěchem. Byl 

vychováván k větší samostatnosti a pracovitosti. 
Samostatností není myšlena volnost pohybu s možností 
vydovádět se, ale volnost v tvořivosti. Pracovitost a 
samostatnost v tvořivosti jsou totiž nejlepšími 
předpoklady růstu řemeslníků. Růst mladého klempíře, 
pokrývače a tesaře v současných podmínkách začíná až 
na odborném učilišti. Jakožto člen závěrečné zkušební 
komise pro obor pokrývač jsem se přesvědčil, že s 
výukou řemesel to na učilištích není tak špatné.  

Problém je však v tom, že převážná část 
praktické výuky je „v režii“ výrobců střešních krytin. Ti 
nášejí do výuky především výplody svého technického 
pokroku a s vizí dobrého manažera, držícího se hesla 
„není důležité krytinu vyrobit, ale prodat“, udělají vše 
pro to, aby noví adepti přišli na chuť pouze jejich 
produktu. Ztěžují tak pozici mistrům odborného 
výcviku, kteří pak jen ztěží vysvětlují, že detaily 
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zakončení střešních krytin se provádějí jinak než uvádí 
prospekt výrobce. Nejsou si vědomi ani toho, že 
odbornost žáků obrábějící krytiny nářadím dle jejich 
doporučení končí už při prvním výpadku elektrické 
energie. Zvrat ještě může nastat tehdy, když vyučený 
žák vyučen nastoupí do praxe k realizační firmě. Tyto 
jsou však značně rozdílné. Od pecializovaných na jeden 
druh technologie až po služby typu Ferda mravenec - 
práce všeho druhu. Přitom právě zde by se z žáka 
vyučeného v oboru měl stát odborník své profese. Pokud 
jeho růst setrvává v kontextu již započaté výuky na 
odborném učilišti, pak je vše v pořádku. Horší je, když 
se z něj stává pouze oko v řetězu, provádějící střechy jak 
na běžícím pásu a s materiály připomínajícími modulový 
systém. Z jejich profesní odbornosti se stává pouhý 
odvar zvaný střechaři. Jejich dovednost se zúží na 
montážní postupy z příruček a změní se v montéry 
kompletující střechy jako na automatické lince.  

Naštěstí se z této skupiny občas někdo vymyká. 
Vyniká nejen svým výkonem, ale i tím, že nenosí 
žádnou reklamu a nikdo mu neřekne jinak než 
řemeslník. Bojuje sám se svou ctí. Morální i odbornou. 
Od něj se dovídáme definici řemesla, respektive vývoje 

řemeslníka. Řemeslo patřilo vždy k živnostem, při nichž 
se až donedávna pracovalo jen s ručním nářadím nebo s 
pomocí jednoduchých strojů. Pracuje převážně sám 
popř. s lidmi profesně a morálně srovnatelnými s jeho 
osobou. Jejich posláním je zpracování převážně 
přírodních materiálů s cílem uchování místní nebo 
regionální tradice v provádění technologií, tvořící jeden 
ze znaků národní identity. Práce řemeslníka se stává více 
uměleckým výkonem, čím více se odklání od 
průmyslného pojetí a do své práce vnáší vlastní 
tvořivost. 

 Z uvedeného vyplývá, že současnost nijak 
nenahrává k lepšímu postavení řemeslníků, ale na jejich 
zánik to vůbec nevypadá. Vždyť tradice není stagnace. 
Svou prací vdechují mrtvé hmotě funkci prospěšnou, 
jako je střecha nad hlavou, a vytvářejí dílo, které nese 
autenticitu lidských proporcí. A od středověku je nám 
známo, že ve městě, co má lidské proporce, se lépe žije. 

Richard Mlýnek

 
 

HISTORIE PUSTÉ POLOMI „Z DÁVNÝCH ČASŮ NAŠÍ OBCE…“                  

 

Čím platili naši předkové - 90 let od 
vzniku 1.československé měny 
 
Konec 1.světové války v roce 1918 
znamenal i konec Rakousko-Uherské 
monarchie.Tehdy žijící generace byly 
svědky nově vznikajících států, zejména 
ve Střední Evropě.V prostoru,kde nyní 
žijeme, vznikla mnohonárodnostní 
Česko- slovenská republika. Nově 
vzniklý stát se musel vypořádat s  řadou 
vážných problémů. Jedním z nich byla i 
měnová odluka od Vídně a vytvoření 
vlastní měny.  

V březnu 1919 proběhla měnová 
reforma. Rakouské koruny byly okolkovány. Tím se měna osamostatnila.Zákonem č.187 SB z 10.dubna 1919 bylo 
umožněno vydávat již československé peníze. Od jara 1919 měl mladý stát měnovou jednotku, která potvrzovala jeho 
suverenitu. Nově vzniklé Československo reprezentovalo stabilitu uprostřed peněžního a finančního chaosu v sousedních 
státech.První papírové peníze byly státovky. Vydával je stát,od toho je i jejich název. Později se vydávaly bankovky – ty 
vydává cedulová banka. Čím mohou být pro nás tehdejší peníze zajímavé? Například tím,že jejich hodnota byla vytištěna 
v šesti jazycích!  Třeba u tehdejší dvacetikoruny můžeme číst: česky DVACET KORUN, slovensky DVADSAŤ 
KORÚN, ukrajinsky ДВАДЦАТЬ КОРОНЪ, německy ZWANZIG KRONEN, polsky DWADZIEŠCIA KORON a 
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maďarsky HÚSZ KORONA.  
Dnes si vystačíme  pouze s češtinou. Tehdejší státovky byly podepsány prvním ministrem financí Čs.republiky 

Dr.Aloisem Rašínem.V roce 1923 byl na tohoto ministra spáchán atentát, na jehož následky dne 18.února 1923 zemřel. 
Druhým ministrem financí 1.Čs.republiky se pak stal Dr. Karel Engliš, nám dobře známý rodák z Hrabyně. Právě letos 
uplynulo plných devadesát let od vzniku 1.československé měny. Byl jsem příjemně překvapen, že i v naší obci se 
takovéto peníze uchovaly jako památka na dobu počátku Československé republiky. 
Pro představu, co v které době se dalo koupit třeba za padesát haléřů: 
Rok 1914 -  Tři litry mléka,čtvrt kila másla 
1924 -  10 dkg vuřtu, rohlík a malé pivo 
1934 -  10 dkg pražské šunky 
1954 -  Malé pivo a housku 
1964 -  Gulášovou polévku 
1974 -  Kopeček zmrzliny nebo eskymo 
1984 -  Noviny, např.Rudé právo, Svobodné slovo 
1994 -  Zápalky 
2004 -  Nic 

J. S. 
 

SPORT 

Sportovní akce SC Pustá Polom na   http://www.sc-pustapolom.wz.cz/ 
 
Vesnická olympiáda 
 

V sobotu 6.6.2009 se uskutečnila v pořadí již 
šestá disciplína vesnické olympiády, volejbal. Naše 
družstvo vyrazilo vstříc turnaji s vědomím, že sice 
nejsme v nejsilnější sestavě, ale na přední umístění by to 
mělo stačit. Reprezentace se vyselektovala v tuto 
sestavu: Petr Dudek, Jan Pokorný, Petr Lazecký,Robert 
Vaněk, Jiří Čech a Tomáš Skupina. 

Naši borci vstoupili do turnaje odhodlaně a dá se 
říct, byť to vypadá neskromně , že postupovali 
sebevědomě od vítězství k vítězství, až nezbyl žádný 
soupeř, kterého by neporazili. Je vidět, že systematický 
trénink a zodpovědnost k reprezentaci obce slaví v 
našem volejbalovém mužstvu úspěch. Naši borci si tedy 
zaslouženě odvezli z Vřesiny pohár za krásné první 
místo a posunuli tak naši obec na  celkové 8. místo. 

Dále se  pak v sobotu 13.6.2009 v Horní Lhotě 
uskutečnil turnaj v nohejbale trojic. 
Tentokrát jsme měli velké problémy s vysláním 
reprezentace na tento turnaj, nicméně nakonec do Lhoty 
odjelo družstvo v tomto složení: Václav Vlček, Šárka 
Weissová , Petr Kurka a Ivo Kubala. Dlužno 
podotknout, že počasí tomuto turnaji vůbec nepřálo. 
Naše prokřehlé družstvo se snažilo seč mohlo, ale 
důležité závěrečné výměny jednotlivých setů bohužel 
vyznívaly lépe pro soupeře.I tak  naše družstvo bylo  
ostatním důstojným soupeřem. Prostě tentokrát chybělo 
troška toho sportovního štěstíčka při zakončení. Naši 
tedy nakonec porazili jen družstvo Hlubočce a skončili 
tak v turnaji na sedmém místě díky neúčasti Dobroslavic 
a Velké Polomi. V celkovém hodnocení jsme po této 
disciplíně zůstali na  8. místě. 

V sobotu 5.9.2009 proběhla další soutěž.Letos 
lukostřelba přilákala do střelnice v Sýkorníku 37 
startujících z 10 obcí. Celý průběh soutěže, atmosféra a 
nakonec i počasí byly výborné a výkony střelců zaslouží 
uznání. I letos se objevili střelci, kteří svými výkony 
soutěž oživili a pomohli svým obcím k dobrému 
výsledku.Naši reprezentanti Jiří Čech, Michal Jurč a Petr 
Dudek zabojovali a skončili na 6.místě,když mezi 
jednotlivci se umístili J.Čech na 5.místě,M.Jurč na 
18.místě a P. Dudek na 34.místě. 

V celkovém hodnocení nám tak stále  patří 8. 
příčka ,ale podařilo se nám alespoň bodově dotáhnout na 
sedmé Kr. Pole.V říjnu následuje závod na horských 
kolech ,tak držme palce našim cyklistům.O výsledcích 
vás budeme informovat v příštím čísle Zpravodaje. 

Milan Onderka 
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Od našich občanů .... 

 
O zlodějoch 
 
Povědaju, že pivo je lek. Tak se chodim lečiť. Ni do 
doktora ale do hospody. U doktora dače 30 korun, něraz 
i věcej a v žaludku nic. Ale v hospodě je to inači. Tam v 
čekarni něčekače až na vas přidě řada, tam šedače ku 
stolu a už stoji pivečko před vama. 
Jak v pravym raju! Bavimy se politice, o fotbalu, kaj 
kery synek chodi na zalety, co noveho na dědině. 
Bajdamy o všeckym, melem pate přes devate, no jak v 
hospodě. Tu mi chlop, co vedle pivo pije,  pravi: “esli 
maš kusek lesa, tak se uvijaj podivač, jesli či tam aspoň 
jeden strom zbyl. Bo tu su zloději, co kradu dřevo z lesa 
i z dulku, beru na co přidu. Traktorkem to dodom voža a 
potem prodavaju“.  A ešče pravi:“někradu v noci, kradu 
ve dňo - přes tyděň, v sobotu i v nědělu, jak jim to 
pasuje!“  Něda mi to, tak se idu na to podivač. Přidu na 
kraj lesa a srco se mi svira od teho, co vidim. Uřeza- ne 

haluže a i s liščim pohazane po polu. Pně pomazane 
hlinu a posypane liščim, jako by to bylo davno uřezane. 
Po velkych stromoch tam zustaly enem pně. V dulkach 
ten samy obrazek. Kraďu duby, hraby, březy, všecko co 
hoři v krboch. Pry ty zloděje  už i policajči lapli. Mušelo 
to byč enen ty, ty, ty, bo bez haňby kraďu zas!                                                          
Idu dodom, hlavu do země a špekuluju, co se s tym da 
robič. Něvim. Pana Boha se ně- boja, policajta tež ni. 
Chce se mi pověděč:“lude,vytahujče gvery, co po 
Němcoch ešče mače schovane a vachujče svuj majetek, 
co po rodičoch šče dědili!  Oni se na tym nadřeli a něska 
takovi galgani se na cuzym majetku obohacuju“. 
A až zase či zloději pojedu s dřevem kolem vašich oken, 
podivajče se, jesli třeba něvezu  stromy z vašeho lesa… . 
 
Panenko Marijo hrabyňska,oroduj za nas! 
 

Vaš Zahumeňak.

 

Inzezce 

  
Volte ODS! Na kandidátce zakroužkujte číslo 9 – 
Pavla Hrnčíře. 
 
Správná volba 
Motto: „Řešení = Vyšší zaměstnanost, finanční a 
sociální jistota pro všechny občany…“ 
Heslo, kterým se řídí ing. Pavel Hrnčíř, kandidát ODS 
do poslanecké sněmovny za Moravskoslezský kraj. 
Mnozí jej znáte osobně, pro mnohé z Vás se snažil od 
roku 1998, kdy je ve funkci poslance, naleznout pomoc 
ať už v občanských, či soukromých záležitostech. Právě  
poslance s bohatými zkušenostmi náš kraj v současné 
době bezesporu potřebuje. Jako místopředseda 
rozpočtového výboru se vždy staral zejména o to, aby co 
nejvíce ze státních prostředků dorazilo právě do našeho 
kraje. Díky této snaze bylo v tomto volebním období 
zajištěno např. 456 mil. Kč na investiční akce obcí a 
měst Moravskoslezského kraje. Přitom vždy ctil zásadu 
nezadlužovat budoucnost na úkor našich dětí a vnuků...  
Jako místopředseda poslaneckého klubu ODS mimo jiné 
upozorňoval na nedostatek financí na dostavbu dálnice 
D 47 a v této záležitosti interpeloval naši vládu. A 
protože sám žije ve šťastné rodině s manželkou a dvěma 
už dospělými studentkami, jako člen stálé komise pro 
rodinu se zasadil o zasazení projektu  Obec přátelská 

rodině a spolupracoval na souboru prorodinných 
opatření Jako ověřovatel Petičního výboru řešil 
například petici – Naše budoucnost bez jedů, nebo 
připomínky občanů k trasám ne vždy zdárně vyřešených 
komunikací v našem regionu. 
To je jen malý výčet akcí, které Pavel Hrnčíř prosazoval. 
A mohli bychom jich vyjmenovat mnohem, mnohem 
více. V poslanecké práci mu rozhodně pomohla 
zkušenost z předcházející profese, kdy pracoval 
v komunální sféře, mimo jiné jako místostarosta města 
Bílovce. A co na jeho práci říkají ti, kteří ho znají? 
 
MUDr. Aleš Johan, dětský lékař Bílovec: 
 
„Vnímám ho jako jednoho z mála poslanců, který pro 
lidi opravdu funguje a je pro ně vždycky dosažitelný. 
Alespoň podle mých zkušeností. Jeho poslanecká 
kancelář v Novém Jičíně není jen formalitou s cedulkou 
na dveřích, ale každé pondělí je tam pan Hrnčíř pro 
občany k dispozici. I po těch letech v poslanecké 
sněmovně zůstal člověkem žijícím normální život se 
všemi radostmi i starostmi a dělajícím svou profesi jak 
nejlépe dokáže. A taky oceňuji, že má šťastnou rodinu, 
hezké dcery, které znám odmalička i jako lékař a nešíří 
se kolem něj žádné aféry, jak to bývá časté u ostatních 
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poslanců…“ 
Nežijeme minulostí, zajímá nás budoucnost. S jakou 
strategií se Ing. Hrnčíř  rozhodl jít do dalšího volebního 
období? Krátce to shrnul už ve svém mottu. Mimo jiné 
chce občanům pomoci v jedné z nejchoulostivějších 
oblastí – nedostatku pracovních míst. Proto se rozhodl 
podpořit „Projekt školení místo pobytu na Úřadu práce.“ 
Jeho cílem je, aby si občané vylepšili za podpory státu 
kvalifikaci  a měli tak větší šanci  uplatnit se na trhu 
práce. Dále se chce zasadit o to, aby se co nejvíce 
možných financí rozdělilo do školství a zdravotnictví 

v našem kraji. A také podpořit sociální oblast – 
soukromé školky, placenou týdenní otcovskou  
dovolenou na pomoc matkám po porodu atd. A 
nezapomíná ani na problém, který občany nejen našeho 
kraje v posledních letech trápí. Co nejvíce posílit 
ochranu a prevenci před ničivými povodněmi. Není toho 
málo. A není to všechno. Aby však svůj slib mohl splnit, 
potřebuje  k tomu váš preferenční hlas. Zakroužkujte na 
kandidátce ODS devítku, zakroužkujte jméno vašeho 
kandidáta Pavla Hrnčíře.  
Bližší informace najdete na www.pavel-hrncir.cz

 

 
 
 
 
 
 Pokud máte zájem o zveřejnění příspěvku ve zpravodaji, kontaktujte níže uvedenou redakční radu. Vaše příspěvky  prosím dodávejte nejlépe 

v elektronické podobě. Má-li kdokoli z občanů Pusté Polomi zájem na spolupráci při tvorbě ZPRAVODAJE, je vítán. Máte-li připomínky, náměty, 
rady a doporučení – velmi rádi si je vyslechneme. 
Redakční rada: 
Mgr. Vlastimil Hrádek  hradek.v@seznam.cz  RNDr. Ji ří Čech  jiri.cech@arcelormittal.com  Irena Čechová  cechova.irena@seznam.cz  
Jitka Havrlantová  havrlantovajitka@seznam.cz  Václav Hrbá č udrzba@pustapolom.cz  
 
Pokud se zpravodaj nedostane k Vám dom ů, můžete si jej vyzvednout na OÚ v Pusté Polomi. 
Uzávěrka dalšího čísla bude 10. 12. 2009 
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